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Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 133 (Alm. del) af 12. 
december 2012 stillet efter ønske fra Kristian Thulesen Dahl (DF)

Spørgsmål
”Vil ministeren oplyse, i det der henvises til samråd med finansministeren den 12. 
december 2012 vedrørende SAS, hvor ministeren sagde, at han ”fik det indtryk at 
nogle faglige organisationer ikke forstod det (alvoren)”, hvor ministeren havde få-
et det indtryk fra? Vil ministeren, herunder oplyse, om ministeren var blevet kon-
taktet af nogle i dagene op til, at han afsendte sin sms til kabinepersonalet i SAS 
og i givet fald af hvem?”

Svar
I samrådet d. 12. december 2012 blev anført, at jeg i løbet af forhandlingerne fik 
indtryk af, at de faglige organisationer ikke anerkendte SAS-ledelsens udlægning af 
situationen. Dette indtryk skal ses på baggrund af det forhandlingsforløb, som alle 
kunne følge. 

Ved forhandlingernes begyndelse var jeg i kontakt med Bente Sorgenfrey, for-
manden for FTF, som ønskede en forståelse af, hvordan staten som ejer stillede 
sig i forhold til SAS’ situation. Lignende kontakter har forekommet i forbindelse 
med tidligere forhandlinger om overenskomster i SAS. 

Da forhandlingerne efterfølgende ikke syntes at bevæge sig i retning af et resultat, 
der ville give de forudsatte omkostningsbesparelser, tog jeg kontakt til fagforenin-
gerne for at sikre forståelse af, hvor alvorlig situationen var. Under de givne om-
stændigheder fandt jeg det vigtigt at kommunikere tydeligt, så der ikke opstod
misforståelser i den tilspidsede situation. 

Med venlig hilsen

Bjarne Corydon
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